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Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 56. posiedzeniu Senatu do ustawy 
o zmianie ustawy o spłacie niektórych niezaspokojonych należności przedsię-
biorców, wynikających z realizacji udzielonych zamówień publicznych.

2. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 56. posiedzeniu Senatu do ustawy 
o zmianie ustawy – Prawo energetyczne.



(Początek posiedzenia o godzinie 21 minut 53)

(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Marek 
Ziółkowski)

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Proszę państwa, otwieram posiedzenie Komisji 

Gospodarki Narodowej.
Tu jest lista obecności, pan minister będzie łaskaw się 

podpisać.
Proszę państwa, pierwszy punkt naszego posiedzenia 

to zestawienie wniosków do ustawy o zmianie ustawy 
o spłacie niektórych niezaspokojonych należności przed-
siębiorców, wynikających z realizacji udzielonych zamó-
wień publicznych.

Wniosek poprzednio przyjęty przez naszą komisję to 
wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek. W czasie debaty 
zgłoszono – zrobił to konkretnie pan senator Dobkowski 
– dwie poprawki.

Panie Ministrze, jakie jest stanowisko rządu wobec tych 
poprawek?

Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Infrastruktury i Rozwoju 
Zbigniew Rynasiewicz:
Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo!
Stanowisko rządu jest negatywne.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Dziękuję.
Legislator w takim razie nic…

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Ja mogę tylko powiedzieć, abstrahując już od zasadno-

ści merytorycznej tych poprawek, że one wykraczają poza 
zakres dopuszczalnych poprawek Senatu. Dziękuję.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Rozumiem. Czyli byłyby niekonstytucyjne z punktu 

widzenia naszych uprawnień.
To, proszę państwa, powiedziawszy, chcę zgłosić 

wniosek, aby Wysokie Komisje, wziąwszy pod uwagę, 
że poprawki były niekonstytucyjne, przyjęły ustawę bez 
poprawek.

Kto z panów senatorów jest za tym wnioskiem? (7)
Kto jest przeciw? (2)
Kto się wstrzymał? (0)
Dziękuję bardzo.
Przyjęliśmy ten wniosek.
Na sprawozdawcę ustawy zgłasza się pan senator 

Owczarek. Dziękuję bardzo.
Proszę państwa, teraz przechodzimy do rozpatrywania 

ustawy o zmianie ustawy – Prawo energetyczne.
Proszę państwa, czy wszyscy dostali zestawienie wnio-

sków? Wszyscy. Czy pan dyrektor Dąbrowski dostał zesta-
wienie wniosków? Tak.

Przypominam, że niedawno był tutaj pan minister 
Tomczykiewicz i upoważnił pana dyrektora… Chciałbym, 
żeby pan dyrektor w imieniu pana ministra ustosunkował 
się do wniosków.

Poprawka KGN, pierwsza poprawka w zestawieniu 
wniosków.

Słucham opinii rządu.

Dyrektor Departamentu Energetyki 
w Ministerstwie Gospodarki 
Tomasz Dąbrowski:
Panie Przewodniczący, ta poprawka ma charakter po-

rządkowy, ona była zgłoszona już na posiedzeniu komisji. 
Popieramy ją.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Nad poprawkami drugą i piątą, zgłoszonymi przez pana 

senatora Iwana, trzeba głosować łącznie.
Stanowisko rządu?

Dyrektor Departamentu Energetyki 
w Ministerstwie Gospodarki 
Tomasz Dąbrowski:
To jest poprawka, która ma charakter legislacyjny 

i przenosi do przepisów merytorycznych to, co było w prze-
pisie przejściowym. Naszym zdaniem jest to zabieg nie do 
końca konieczny.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Czy ja mógłbym prosić o bardziej konkretne stanowisko 

rządu? Co znaczy „nie do końca”?
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Dyrektor Departamentu Energetyki 
w Ministerstwie Gospodarki 
Tomasz Dąbrowski:
Naszym zdaniem dobrze było tak, jak było w tekście 

projektu.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Pan legislator będzie łaskaw…
Do pierwszej kwestii pan nie zgłasza zastrzeżeń, tak?

Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:
Nie mam zastrzeżeń.
Biuro Legislacyjne rekomenduje przyjęcie tych po-

prawek. To się łatwo mówi, że zabieg ma charakter czysto 
legislacyjny, ale ja chciałbym powiedzieć o jego praktycz-
nych konsekwencjach.

Wysoka Komisjo, przepis art. 2 będzie znajdował zasto-
sowanie również za, powiedzmy, pięć, dziesięć, piętnaście 
lat, tak długo, jak długo ta ustawa będzie stosowana. Jeżeli 
on nie trafi do przepisów materialnych, to pozostanie tylko 
w ustawie nowelizującej. Co to oznacza? To oznacza, że za 
piętnaście lat, jeżeli jakiś prawnik weźmie do ręki ustawę, 
tekst ujednolicony, to nie znajdzie tego art. 2, a on będzie 
mu potrzebny do zastosowania. Z tego względu rekomen-
duję, żeby wprowadzić te poprawki do ustawy.

(Brak nagrania)

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Poprawka trzecia.
Proszę bardzo.

Dyrektor Departamentu Prawnego 
i Rozstrzygania Sporów 
w Urzędzie Regulacji Energetyki 
Zdzisław Muras:
Zdzisław Muras, Urząd Regulacji Energetyki.
Panie Przewodniczący, jeżeli chodzi o tę poprawkę, 

o zawarcie tego w art. 2 lub w przepisach materialnych, 
to ja chciałbym zwrócić tutaj uwagę na to, że prawo ener-
getyczne zaczyna być rozbudowywane o przepisy, które 
jednak się wykonają. Jeżeli chodzi o zakres stosowania 
taryfy, o którym mowa we wcześniej proponowanym art. 2, 
to tak naprawdę nie bardzo widzę, gdzie za piętnaście lat 
będzie można z tego korzystać.

(Przewodniczący Marek Ziółkowski: Czyli wraca pan 
do kwestii poprawki drugiej. Tak?)

To znaczy chciałbym poprzeć tutaj stanowisko 
Ministerstwa Gospodarki. Ten przepis nie ma tak materialne-
go charakteru, żeby mógł być po wielu latach stosowany.

(Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii 
Senatu Michał Gil: Z jakiego względu? Czy z tego względu, 
że są plany zlikwidowania taryf, czy z innego powodu?)

Z tego względu, że taryfa, której ma to dotyczyć, już się 
wykona. Taryfa jest dokumentem jednorocznym.

Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:

Doskonale to rozumiem, ale możemy założyć, że za 
dziesięć lat dojdzie do innego wyodrębnienia, z innej spół-
ki, z przedsiębiorstwa zintegrowanego pionowo i wtedy 
będzie potrzeba zastosowania normy zawartej w art. 2.

Dyrektor Departamentu Prawnego 
i Rozstrzygania Sporów 
w Urzędzie Regulacji Energetyki 
Zdzisław Muras:

To jest założenie bardzo mocno hipotetyczne, jeżeli 
przyjmujemy, że rynek ma się rozwijać również w zakresie 
gazowniczym.

Starszy Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Michał Gil:

Ono być możne ma charakter hipotetyczny, ale przepi-
sy mają mieć charakter, jak to się mówi, generalny i abs-
trakcyjny. One mają znaleźć zastosowanie dla wszystkich 
możliwych, również hipotetycznie, przypadków.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:

Dobrze, dziękuję. Usłyszeliśmy opinie.
Co w sprawie poprawki trzeciej, Panie Dyrektorze?

Dyrektor Departamentu Energetyki 
w Ministerstwie Gospodarki 
Tomasz Dąbrowski:

Panie Przewodniczący, popieramy brzmienie poprawki 
trzeciej.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:

A czwartej?

Dyrektor Departamentu Energetyki 
w Ministerstwie Gospodarki 
Tomasz Dąbrowski:

Również. I chciałbym od razu powiedzieć, że to 
była ta część, którą mieliśmy ustalić wspólnie z Biurem 
Legislacyjnym. Takie dostaliśmy polecenie na posiedzeniu 
komisji.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:

Tak, zgodnie z ustaleniami z naszego poprzedniego 
posiedzenia.

Czy to dotyczy też poprawki piątej i szóstej?
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Dyrektor Departamentu Energetyki 
w Ministerstwie Gospodarki 
Tomasz Dąbrowski:
Nie, nie. To dotyczy tego, co jest w poprawce czwartej, 

w pkcie b. Ta poprawka została rozbudowana.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Rozumiem.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Wykluczona. Szósta będzie… Wszystko jest zała-

twione.
Proszę państwa, głosujemy nad pierwszą poprawką, 

poprawką KGN. Opinia rządu jest pozytywna.
Kto jest za tą poprawką? (9)
Wszyscy senatorowie są za.
Nad poprawkami senatora Iwana, drugą i piątą, należy 

głosować łącznie.
Pan senator podtrzymuje te poprawki.

Kto jest za tymi poprawkami? (9)
Dziękuję bardzo.
Przyjęcie tej poprawki wykluczyło głosowanie nad 

poprawką szóstą.
Poprawka trzecia, uzgodniona z rządem.
Kto jest za tą poprawką? (9)
Poprawka czwarta, poprawka senatora Iwana, poparta 

przez rząd.
Kto jest za tą poprawką? (9)
Dziękuję.
Poprawka piąta jest już przegłosowana. Szósta wyklu-

czona, siódma wykluczona.
Wszystkie poprawki zostały przegłosowane.
Sprawozdawcą, jak rozumiem, będzie pan senator 

Iwan.
Panie Dyrektorze, dziękuję. Jak macie wątpliwości, 

walczcie w izbie niższej.
Dziękuję bardzo.
Zamykam posiedzenie komisji.

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 22 minut 01)
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